
RADA GMINY GASZOWICE
44·293 Gaszowice, ul. Rydułtowska 2

Protokół Nr BR - 0052/LII1l0
z sesji Rady Gminy Gaszowice

z dnia 22 lipca 2010 r.

W obradach uczestniczyło (na stan 15 radnych) - 15 radnych.
Lista obecności - zał. do protokołu.
Uczestniczyły również osoby zaproszone jak w liście obecności - zał. do protokołu

Ad. 1
Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gOSCl, stwierdzenie prawomocnoser.
Przewodniczący Rady otworzył sesję i powitał wszystkich obecnych słowami: "Otwieram
Sesję Rady Gminy Gaszowice Nr LII (52), witam zaproszonych gosci, witam radnych".
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji na obecną
chwilę uczestniczy 15 radnych podkreślił tym samym, że obrady są prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji, który radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.
Porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 24 czerwca 2010 roku.

4. Sprawozdanie z prac Wójta.

- informacja o przetargach

5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.

6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.

7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.

8. Informacja o stanie zobowiązań i zadłużenia gminy.

9. Stan zaawansowania remontów i inwestycji gminnych oraz wykonania zadań

inwestycyjnych realizowanych w ramach Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na

dzień 30.06.2010 r.

10. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 20 l O,

b) podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalane budżetu oraz rodzaju

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu

gmmy,

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej

niezabudowanej położonej w Gaszowicach przy ulicy Leśnej stanowiącej własność

Gminy Gaszowice.

l~eżące sprawy. l



12. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

13. Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad a następnie zwrócił się z zapytaniem czy
ma ktoś jakieś uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad.

Nie wniesiono uwag do przedstawionego porządku obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 24 czerwca 2010 roku.
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Gminy i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią.
Protokół czytali: Marek Masarczyk, Renata Bienek, Adam Grzelec, Henryk Fabisz, Maria
Knapik, Halina Rybarz -Adamik, Małgorzata Witek, Ewa Biernacka, Mieczysław Szymik,
Józef Szawerna.

Nikt z w/w radnych nie wniósł uwag do treści protokołu.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie punktu
"Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi" z protokołu Nr BR - 0052/LV10
z dnia 24 czerwca 2010 roku.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do
protokołu.
Nikt z radnych nie wniósł uwag.
Następnie Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.
Protokół przyjęto w głosowaniu:
Glosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "sprzeciw"
1 - głos "wstrzymujący się"

Ad. 4
Sprawozdanie z prac Wójta.
Wójt Gminy przedstawił informację o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym
tj. od 25 czerwca 2010 roku do 22 lipca 2010 roku.

1. 25 czerwca odbyło się zakończenie roku szkolnego. Młodzież, która osiągnęła
najwyższe wyniki otrzymała upominki.

2. 25 czerwca odbyła się III edycja .Piecowiska"
3. 26 czerwca odbyły się w Szczerbieach gminne zawody strażackie.
4. 5 lipca uczestniczyłem w ognisku zorganizowanym podczas półkolonii

w Szczerbicach.
5. 11 lipca odbyły się Dni Czernicy oraz rajd samochodowj ulicami Łukowa Śl.,

Czernicy i Piec.
6. 15 lipca odbyła się Gminna Rada Sportu.
7. 17 lipca odbył się festyn sołecki w Szczerbicach.
8. 20 lipca odwiedziłem młodzież przebywającą na obozie w Wapiennicy.

Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym uczestniczył w zakończaniu budowy ostatniego
odcinka kanalizacji sanitarnej ISPA w Gotartowicach. Ponadto poinformował, że w dniu
wczorajszym odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Miasta Rybnika, na której Uchwałą Rady
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Miasta przekazano w użyczenie sieć kanalizacyjną do PWiK spółka z 0.0. w Rybniku. W
związku z tym mieszkańcy naszej Gminy będą mieli możliwość wykonania przyłączeń do
sieci kanalizacyjnej w miesiącu sierpniu.

Następnie Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym podpisał następujące
zarządzenia:

1. 11 zarządzeń w sprawie zmian w budżecie gminy.
2. Zarządzenie w sprawie ogłoszenia przetargu ustnego nieograniczonego na sprzedaż

nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w Czernicy przy ul.
Powstańców

3. Zarządzenie w sprawie nabycia na rzecz Gminy Gaszowice nieruchomości gruntowej
położonej w Szczerbieach na utworzenie drogi gminnej.

Ponadto Sekretarz gminy przedstawiła informację o przeprowadzanych przetargach
w okresie międzysesyjnym tj. od 25 czerwca 2010 do 22 lipca 2010r. Poinfonnowała, że w
dniu 02.07.2010 odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na Remont drogi
gminnej - ul. Wąwozowej w Czernicy.
Złożono ofertę'

Nr Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena * Termin Okres
wykonania* gwarancji*

1. Przedsiębiorstwo Robót Drogowych sp. z 0.0. 94.964,39 zł 16.09.2010 24 miesiące47- 400 Racibórz ul. Adamczyka 12 (brutto)
Do realizacji wybrano ofertę nr l

Do przedstawionych informacji w zakresie w/w sprawozdania nie wniesiono uwag.

Ad. 5
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 19.07.2010 r.
o godz. 1400 w sali Nr 21 Urzędu Gminy Gaszowice przedstawiła Gabriela Oślizło -
Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Stan zaawansowania inwestycji gminnych na dzień 30.06.2010 na terenie gminy.
Gaszowice - sprawdzenie wybranych przetargów i zadań inwestycyjnych realizowanych
w I półroczu 2010 roku.
2. Analiza materiałów na sesję, sprawy bieżące

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych,
Zdrowia i Młodzieży, które odbyło się w dniu 20.07.2010 r. o gul/L.. 800 w sali Nr 21 Urzędu
Gminy Gaszowice przedstawiła p. Halina Rybarz - Adamik - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Informacja o przebiegu roku szkolnego i przedszkolnego za rok 2009/2010.
2. Sprawozdanie z działalności komisji oświaty .... za I półrocze 2010 roku.
3. Materiały na sesję i sprawy bieżące.

Przewodnicząca Komisji Halina Rybarz - Adamik podała informacje dotyczące wyników
ze sprawdzianu uczniów klas VI w szkołach podstawowych i egzaminu gimnazjalnego
uczniów klas III. Do podanych informacji nie wniesiono uwag.
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Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego o: tokołu.

Ad. 7
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska
i Finansów, które odbyło się w dniu 20.07.2010 r. o godz. 1100 w sali Nr 21 Urzędu Gminy
Gaszowice przedstawił p. Adam Grzelec - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

l. Stan zaawansowania remontów i inwestycji gminnych na dzień 30.06.2010 r.
2. Ocena stanu przebiegu remontów w placówkach szkolnych i przedszkolnych.
3. Materiały na sesję, sprawy bieżące

Ponadto Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego. Ochrony, Środowiska
i Finansów poinformował, że zaproszony na posiedzenie komisji Kierownik Rejonowego
Związku Spółek Wodnych w Czerwionce-Leszczynach - Pan Andrzej Pielorz przedstawił
kwestie związane z powstaniem i funkcjonowaniem spółek wodnych oraz omówił działalność
Związku od strony praktycznej. Omówił kwestie członkostwa, wy20\:OŚĆi formę wnoszonych
opłat członkowskich, sposób pobierania opłat oraz pozyskiwarna środków finansowych z
innych źródeł. Szczegółowo odpowiadał na pytania członków Komisji, Wójta oraz
zaproszonego na posiedzenie Komisji - Damiana Krauze w zakresie zatrudnionych
pracowników, wykonywanych prac melioracyjnych, ściągalności opłat itp. Do wypowiedzi
ustosunkował się Pan Wójt wskazując, że nie jest przekonany do tworzenia lub
reaktywowania takiej spółki. W naszych warunkach będzie trudne, a wręcz może nie dostać
akceptacji mieszkańców. W dyskusji zwrócił szczególnie uwagę na opłaty, które gmina
będzie zobowiązana płacić na rzecz RZSW oraz te które będą wnoszone przez mieszkańców,
a będą traktowane jako "podatek". Zdaniem Wójta lepszym rozwiązaniem może być
zabezpieczenie w budżecie gminy odpowiedniej kwoty na melioracje, a gmina zleci
wykonanie usługi prywatnej firmie, która obecnie świadczy już takie usługi. Zorientowani
jesteśmy co do kwot jakie wpłaca się na rzecz spółki wodnej, ich wysokość ustala walne
zgromadzenie delegatów spółki. Składka członkowska uzależniona jest od powierzchni
gospodarstwa (hektary fizyczne). W tym roku w przypadku obejścia do l ha stawka wynosi
12 zł. W przypadku nieruchomości większych za pierwszy hektar powyżej jest 12 zł, a za
każdy następny 7 zł. Składki są obowiązkowe i musi je płacić h;;,ly mieszkaniec gminy. To
z tych pieniędzy pokrywa się koszty utrzymywania, konserwacji i czyszczenia urządzeń
melioracyjnych, rur, studzienek, drenażu rowów i w ogóle prac z zakresu regulacji wody.
Składki od mieszkańców zbierane są przez sołtysów podczas poboru podatków, od zebranej
kwoty sołtysi otrzymują inkaso w wysokości 10%. Kierownik Związku zaznaczył, że są
problemy ze ściągalnością opłat od mieszkańców na rzecz spółki, wysyłane są nakazy,
upomnienia przez RZSW do osób które nie uiściły opłat, a ponadto podpisano umowę z firmą
windykacyjną w celu wyegzekwowania tych należności. Na posiedzeniu Komisji Pan Andrzej
Pielorz poinformował również o zatrudnieniu w Rejonowym Związku Spółek Wodnych - na
20 pracowników dwóch jest etatowych, a reszta to umowy zlecenie, o dzieło oraz pracownicy
z Urzędu Pracy. Dodał, że głównie prace melioracyjne wykonywane są ręcznie przez
pracowników, jeżeli jest potrzeba to wynajmuje się sprzęt (koparkę itp.). Można zatem
stwierdzić, że skuteczność wykonywania prac melioracyjnych będzie prawdopodobnie
mierna, bo nie są to fachowcy.

Radny Marek Masarczyk zapytał jak wygląda pozyskiwanie środków poza
składkami.

Radny Adam Grzelec odpowiada, że oprócz składek członkowskich Związek
pozyskuje środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego, Starostwa Powiatowego oraz
otrzymuje dotacje z gmin, których spółki wodne wchodzą w skład Związku. Działalność
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spółki nie generuje zysku. Radny Damian Krauze dodał, że jeżeli spółka wypracuje zysk, to
automatycznie przekazywany jest na dalsze roboty melioracyjne. Pracownicy zatrudniani są
sezonowo, gdyż w okresie zimy nie są wykonywane takie roboty. Ekipa z Urzędu Pracy
zatrudniona do tych prac jest najbardziej zasadna.

Radny Adam Grzelec stwierdził gdyby spółka wodna na terenie naszej gminy została
reaktywowana należałoby zapewnić lokal na działalność oraz zatrudnić pracownika, a to
wiąże się z dodatkowymi kosztami. Komisja przychyla się do propozycji Wójta aby
zabezpieczyć w przyszłym budżecie gminy odpowiednią kwotę, to rowy byłyby cyklicznie
wyczyszczone w przeciągu 3 lat. Obecnie jest 15 tyś złotych moż=u by zwiększyć na 30 tyś.
złotych.

Wójt poinformował, że patrząc od strony prawnej my jako gmina, nie możemy raczej
wykonywać takich prac na prywatnych posesjach. Musimy w czystości utrzymać główne
cieki, gdyby one były w dobrym stanie technicznym, to mniejsze cieki mieszkańcy sami
utrzymywaliby w czystości. Nawet jakby były trzy spółki wodne, to jak ktoś będzie oporny,
to raz że nie będzie płacił a drugie to wiadomo jak wyglądają dreny i rurki melioracyjne na
polach. Znamy naszych mieszkańców i raczej reaktywacja działalności takiej spółki byłaby
trudna do przeprowadzenia. Gmina mogłaby utrzymać rowy w czystości - można by co roku
w budżecie przeznaczyć kwotę około 30 tyś. zł na takie prace to za 3-4 lata sytuacja będzie
opanowana.

Radny Adam Grzelec dodał, że sprawa dotycząca czyszczenia rowów wynikła po
obfitych ulewach jakie miały miejsce w maju, a zatem obowiązkiem gminy będzie wyczyścić
wszystkie główne rowy celem udrożnienia rur.

Radny Damian Krauze zasugerował aby główne rowy wyczyścić należało by
zaktualizować ewidencję map wszystkich rowów.

Wójt - dodał że na posiedzeniu Kierownik Związku pc .oformował, że posiada w
archiwum ewidencję rowów z terenu naszej gminy a dotyczącą poszczególnych sołectw. W
związku z tym zwrócimy się o te dokumenty a następnie zostanie przygotowana aktualna
mapa rowów głównych gdyż do nich wpadają jeszcze rowy boczne i mniejsze cieki wodne.

Radny Janusz Milion - nadmienił, iż można by było zgadać się z mieszkańcami,
których działki sąsiadują ze sobą aby wspólnie wykonać czyszczenie cieku wodnego
przebiegającego przez te działki. W związku z tym zaproponował aby doposażyć i
dofinansować ZOK, by wykonywał czyszczenie cieków wodnych w ramach usług dla
mieszkańców.

Radny Marek Masarczyk stwierdził, że to są dwie różne rzeczy - należy określić
główne rowy z punktu widzenia gminy, przed ewentualnym zagrożeniem powodziowym,
które gmina musi utrzymywać w drożności, a następnie zagwarantować większe środki w
budżecie na melioracje. Trzeba to dokładnie zinwentaryzować i określić na mapie. Małe cieki
wodne przebiegające przez prywatne posesje powinny być utrzymywane w czystości przez
mieszkańców, usługi takie mógłby świadczyć ZOK. Podsumowując dodał, że odnowienie
bądź powołanie spółki wodnej na terenie gminy nie będzie miało sensu i wprowadzi
dodatkowe komplikacje. Należy zaktualizować ewidencję map J"o'v\ÓW i przeznaczyć większe
środki na melioracje w przyszłym budżecie. Utrzymanie głównych rowów w czystości gmina
mogłaby zlecić firmie na podstawie umowy oraz prace takie mógłby świadczyć również
ZOK.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół zposiedzenia komisii stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.8.
Informacja o stanie zobowiązań i zadłużenia gminy.
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Przewodniczący Rady poinformował, że w/w informację radni otrzymali wraz z materiałami
na sesję, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Z informacji wynika, że na dzień 30.06.2010 roku sytuacja w zakresie zobowiązań i
zadłużenia kształtuje się następująco:

l.Zadłużenie z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek v« instytucjach bankowych
wynosi ogółem 4.565.759,87 według następującego rozbicia:
- Bank NORDEA - kanalizacj a sanitarna - 4.180.000,00
- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach-
385.759,89 z tego:

1) wodociąg i kanalizacja sanitarna (Centrum Gaszowic) - 116.000
2) program ograniczenia niskiej emisji dla mieszkańców gminy - 269.759,87

er transza)
2. Brak jest zobowiązań wymagalnych.

Do powyższych informacji nie wniesiono uwag.

Ad.9.
Stan zaawansowania remontów i inwestycji gminnych oraz wykonania zadań inwestycyjnych
realizowanych w ramach Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na dzień 30.06.2010 r.
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informacje dotyczącą
stanu zaawansowania remontów i inwestycji gminnych oraz wykorunie zadań inwestycyjnych
realizowanych w ramach Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na dzień 30.06.2010 r., z
którą zapoznali się na posiedzeniach komisji. Informacje przygotował p.o kierownika
Referatu Gospodarki Publicznej i Inwestycji - Pan Ireneusz Wojtek. Następnie zwrócił się z
pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym zakresie. Nie wniesiono
uwag do przedstawionej informacji.

Ad.10.

Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta.
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do
przedstawionego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. Nikt z radnych nie
wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR LII/252/l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 22 lipca 2010 r.
w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010 - stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

b) podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu

gmmy,
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Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta, do którego me
wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR LII/253/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 22 lipca 2010 r.
w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu gminy -- stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, nieruchomości gruntowej

niezabudowanej położonej w Gaszowicach przy ulicy Leśnej stanowiącej własność

Gminy Gaszowice.

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Sekretarz gminy odczytała projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag.
Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

UCHWALA NR LII/254/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 22 lipca 2010 r.
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej oiezabudowanej położonej
w Gaszowicach przy ulicy Leśnej stanowiącej własność Gminy Gaszowice - stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.U.
Bieżące sprawy.

I Przewodniczący Rady
- poinformował, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 25 sierpnia (środa) 2010 r. w Ośrodku
Kultury i Sportu w Gaszowicach o godz. 16.00
- podał harmonogram dyżurów radnych na miesiąc sierpień i wrzesień

Sierpień 2010
2 sierpień - radny Janusz Milion
9 sierpień - radny Damian Krauze

16 sierpień - radny Henryk Fabisz
23 sierpień - radna Halina Rybarz-Adamik
30 sierpień - radny Józef Szawerna

Wrzesień 2010
6 wrzesień - radna Małgorzata Witek

13 wrzesień - radna Ewa Biernacka
20 wrzesień - radny Mieczysław Szymik
27 wrzesień - radna Gabriela Oślizło
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- ponadto przedstawił do wiadomości Rady bieżącą korespondencję adresowaną do
Przewodniczącego Rady Gminy.

II Wójt Gminy
- poinformował o realizacji Programów Ograniczenia Niskiej Emisji na terenie naszej Gminy.
Na dzień dzisiejszy podpisane zostały urnowy na zabudowę 16 zestawów solarnych oraz l O
umów na wymianę pieców c.o. Ponadto przygotowana Jest do zawarcia umowa
z WFOŚiGW w Katowicach na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Planuje się
uruchomienie programu w miesiącu sierpniu.

- poinformował, że zakończyła się budowa kanalizacji sanitarnej w ramach Programu ISPA.
Cała inwestycja trwała 9 lat. Do kanalizacji podłączono 17 rybnickich dzielnic, najwięcej bo
aż 51 km sieci zbudowano w Niedobczycach. Od momentu rozpoczęcia budowy w
dzielnicach Kamień, Radziejów, Popielów do dnia dzisiejszego, gdzie zakończono budowę
odcinka kanalizacji w Gotartowicach. W wyniku tej budowy do kanalizacji zostanie
podłączonych 11 tys. 424 posesje na terenie Miasta Rybnika oraz Gmin Gaszowice i
Jejkowice. W sumie szacuje się, że do nowo wybudowanej sieci podłączonych będzie około
40 tysięcy mieszkańców. Cała inwestycja to koszt około 146,5 mln euro, z tego ponad 70 mln
wyasygnowała Dnia Europejska - Fundusz Spójności. Wójt poinformował, że przedstawiciele
Ministerstwa Ochrony Środowiska zajmujący się rozliczeniem tego projektu stwierdzili, że na
dzień dzisiejszy przedkładane przez Miasto Rybnik rozliczenia są zgodne z założeniami.
Podstawowym warunkiem realizacji tego projektu jest aby do końca tego roku wykazać
również efekty ekologiczne wykonanej inwestycji - czyli ilość podłączeń do kanalizacji. W
samym Rybniku część kontraktów zostało już wykonanych, i oddanych do użytku,
mieszkańcy wykonali przyłącza do sieci kanalizacyjnej w 90%. Myślę, że wykonywanie
przyłączy do sieci kanalizacyjnej przez mieszkańców naszej gminy będzie przebiegało
sprawnie.
Radny Janusz Milion zapytał ilu mieszkańców Gminy Gaszowice zostanie podłączonych do
nowo wybudowanej sieci kanalizacyjnej. Wójt odpowiada, że około 3,5 tyś. mieszkańców
zostanie objętych kanalizacją.

III Radna Renta Bienek zwróciła się z pytaniem do Wójta, czy zostały podjęte czynności w
zakresie zabudowy sygnalizacji świetlnej przy szkołach na terenie naszej Gminy. Wójt
poinformował, że wystosowano pismo do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Rybniku
dotyczące przekazania wstępnej kalkulacji kosztów zabudowy sygnalizacji świetlnej.
Czekamy na odpowiedź w tym zakresie.

Ad.12.
Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi

1. Radna Maria Knapik zwróciła uwagę na konieczność wykonania nakładki
asfaltowej na odcinku drogi przy przystanku autobusowym w Centrum Gaszowic.
Wójt odpowiada, że przymierzamy się do tego i są dwie propozycje wykonania:

- tylko nakładka asfaltowa
- wymiana podbudowy wraz z remontem chodników oraz wykonanie nakładki
asfaltowej.

Wójt poinformował, że na dzień dzisiejszy brak jest środków finansowych w budżecie
gminy na ten ceL W planach na przyszłość jak zapewnia Dyrektor Zarządu Dróg
Powiatowych w Rybniku jest przebudowa całego skrzyżowania w centrum Gaszowic.

2. Radny Józef Szawerna zwrócił się z pytaniem do Wójta na jakim etapie są
uzgodnienia w sprawie odbudowy przepustu zniszczonego przez wodę podczas
majowych opadów deszczu. Wójt odpowiada, że nadal trwają uzgodnienia projektanta
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z przedstawicielami PKP. Wojewoda stwierdził, że jest to strata mniejsza niż 5%
dochodów naszej Gminy, w związku z tym nie ma szans na uzyskanie
dofinansowania. Dodał, że koszt budowy przepustu to około 100 tyś. złotych. Jednak
na dzień dzisiejszy brak jest środków w budżecie gminy na ten cel. Na realizacje tego
typu inwestycji konieczna będzie akceptacja społeczna, a przede wszystkim decyzja
Rady Gminy w zakresie rezygnacji z realizacji zadań zaplanowanych do wykonania
w roku bieżącym na rzecz nowego zadania - tj. budowy przepustu. Podsumowując
Wójt dodał, że ostateczne decyzje w zakresie odbudowy przepustu zostaną podjęte po
załatwieniu wszelkich spraw biurowych w zakresie wymaganych dokumentów.

3. Radny Mieczysław Szymik poruszył temat 160 letniej bramy znajdującej się przy
Dworku w sołectwie Szczerbice. Poinformował, że właściciele terenu wystosowali
pismo do Konserwatora Zabytków w Katowicach w celu uzgodnienia, czy brama ta
znajduje się na liście zabytków. Zwrócił się do Wójta czy byłaby możliwość
znalezienia miejsca, aby bramę przenieść i wyeksponować jako zabytek. Wójt
odpowiada, że należy czekać na odpowiedź od Konserwatora Zabytków.

Ad.13.
Zamknięcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady po wyczerpamu porządku obrad zamknął sesję Rady Gminy
Gaszowice.

Protokołowała:
I - I Anna Zimny

PRIEWO ICZĄCY RADY

sarczyk
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